
PROTOKÓŁ 2/2021 

Z POSIEDZENIA RADY SPOŁECZNEJ 

GMINNEJ PRZYCHODNI ZDROWIA W RZGOWIE 

w dniu 13 grudnia 2021 r. 
 

Ad.1. 

 

Posiedzenie Rady Społecznej Gminnej Przychodni Zdrowia w Rzgowie otworzył o godz. 14.15 

Przewodniczący Rady Społecznej Miron Ossowski witając członków Rady i zaproszonych gości 

wpisanych na listę stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu. W posiedzeniu wziął udział Dyrektor 

przychodni Jarosław Nettik oraz Główna Księgowa Marzena Filip. 

 

Ad.2. 

 

Przewodniczący Rady Społecznej Miron Ossowski na podstawie listy obecności poinformował, że 

obecnych jest 4 członków Rady Społecznej i stwierdził quorum uprawniające do podejmowania uchwał. 

Przewodniczący poinformował zebranych, iż został wyznaczony przez Burmistrza Rzgowa, a uchwałą 

Nr XLII/407/2021 Rady Miejskiej w Rzgowie z dnia 24 listopada 2021 r. (załącznik nr 2 do protokołu), 

powołany na funkcję przewodniczącego Rady Społecznej Gminnej Przychodni Zdrowia w Rzgowie. 

O 14.25 do posiedzenia dołączył pan Zbigniew Waprzko, stan Rady - 5 członków. 

 

Ad.3 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie i uzgodnienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Rady Społecznej GPZ w Rzgowie. 

5. Przedstawienie wniosków i opinii Rady Miejskiej w Rzgowie dotyczących planu finansowego, w tym 

planu inwestycyjnego Gminnej Przychodni Zdrowia w Rzgowie na rok 2022 – podjęcie uchwały w 

sprawie przedstawienia wniosków i opinii Rady Miejskiej w Rzgowie dotyczących planu finansowego, 

w tym planu inwestycyjnego Gminnej Przychodni Zdrowia w Rzgowie na rok 2022. 

6. Przestawienie wniosków i opinii Rady Społecznej Gminnej Przychodni Zdrowia w Rzgowie 

dotyczących zmiany Regulaminu organizacyjnego Gminnej Przychodni Zdrowia w Rzgowie – podjęcie 

uchwały w sprawie przedstawienia wniosków i opinii Rady Społecznej Gminnej Przychodni Zdrowia 

w Rzgowie dotyczących zmiany  Regulaminu organizacyjnego Gminnej Przychodni Zdrowia w 

Rzgowie. 

7. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje. 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Porządek przyjęto bez uwag. 

Ad.4. 

Projekt protokołu z ostatniego posiedzenia Rady Społecznej Gminnej Przychodni Zdrowia w Rzgowie 

został przedstawiony członkom Rady wraz z zaproszeniami na dzisiejsze posiedzenie. 

Za przyjęciem protokołu było 5 członków. Protokół został przyjęty jednogłośnie, bez uwag. 

Ad.5. 



O omówienie planu finansowego, w tym planu inwestycyjnego Gminnej Przychodni Zdrowia w 

Rzgowie na rok 2022 (załącznik nr 3 do protokołu) Przewodniczący poprosił Dyrektora przychodni. 

Pan Nettik podkreślił, iż plan finansowy niesie bardzo dużo zmian. Pierwsze zmiany dotyczą kosztów, 

związanych z podwyżką cen, z podwyżką wynagrodzeń  oraz z innymi, nieprzewidzianymi kosztami 

związanymi z nowymi przepisami, które do końca są jeszcze nie znane. Mamy nadzieję, iż przychody 

będą na tyle duże, że będą w stanie pokryć wszystkie koszty związane z działalnością przychodni. O 

doprecyzowanie szczegółów związanych z budżetem na 2022 rok Dyrektor poprosił panią Marzenę Filip 

– główna księgową GPZ w Rzgowie: - przychody będą wyższe ponieważ NFZ zaczął premiować wizyty 

na miejscu, z wcześniejszymi teleporadami, mamy również obiecane wyższe kontrakty z neurologii, 

laryngologii, ginekologii i okulistyki. Dodatkowych środków przybyło nam w związku ze 

szczepieniami. Spodziewamy się wzrostu  kosztów związanych z mediami (prąd, ogrzewanie) oraz z 

badaniami pacjentów, które diametralnie rosną. Jeśli chodzi o koszty POZ-tu, wynikają one min. z 

zatrudnienia nowego pediatry. Wzrosną koszty wynagrodzeń, trzy osoby wcześniej pracowały na 

umowy zlecenia, a od nowego roku będą to umowy o pracę. Są cztery osoby, które w przyszłym roku 

dostana nagrodę jubileuszową, jedna odchodzi na emeryturę. Poza tym będą wyższe koszty amortyzacji 

na sprzęty wcześniej zakupione oraz samochód. Do kosztów dochodzą również szkolenia pracowników, 

głownie z „nowego ładu”. Są to bardzo obszerne nowe przepisy, dlatego trzeba przygotować kadrę do 

zmian. To będzie bardzo trudny rok, podatkowo, księgowo, kadrowy – podsumowała Główna 

Księgowa. Pan Bartoszek pytał o koszty badań profilaktycznych, o ile wzrosną? Odpowiedzi udzielił 

Dyrektor, twierdząc, że niektóre koszty za badania już wzrosły, a za te pozostałe będzie wiadomo 

dopiero w przyszłym roku, nie można przewidzieć o ile. Staramy się nie oszczędzać na badaniach, coraz 

więcej jest ich wykonywanych, profilaktyka jest bardzo ważna. Pan Krajewski przyznał, że ciężko jest 

dyskutować nad planem budżetu, ponieważ jest wiele niewiadomych, ceny w ciągu roku mogą ulec 

zmianie, dlatego ciężko jest planować. Zapytał również o zwyżkę związaną z kontaktem z NFZ, w 

porównaniu do zeszłego roku, z czego wynika? Dyrektor odpowiedział, że to skutek częściowej wyższej 

(nieznacznie) wyceny usług, natomiast wiąże się to przede wszystkim z tym, że liczmy, że NFZ zapłaci 

nam za nadwykonania. Pan Krajewski zapytał jeszcze o pozycje związaną z kosztami POZ i materiałami 

medycznymi, dlaczego kwota jest stosunkowo niższa niż w ubiegłym roku? Główna księgowa 

wyjaśniła, iż ma to związek z tym, że w okresie pandemii zgromadzono dużo materiałów medycznych, 

są nadwyżki, w związku z tym w roku 2022 nie ma potrzeby kupowania większej ilości, dlatego udało 

się zmniejszyć koszty na tą pozycję – dodała. Pan Waprzko stwierdził, że planując budżet trzeba 

zostawić sobie jakąś rezerwę ponieważ nie jesteśmy w stanie przewidzieć jaka będzie inflacja w 

przyszłym roku. Zapytał również czy wzrost kosztów na energię jest zaplanowany wyższy ze względu 

na podwyżki, czy też są jakieś nowe urządzenia w przychodni?  Pan Nettik odpowiedział, że nie jest 

zakładane jakieś większe zużycie, natomiast słyszy się o podwyżkach energii i dlatego planowane są 

wyższe koszty. Pan Waprzko dodał, że został zobowiązany do przekazania pochwał od mieszkańców w 

temacie badań profilaktycznych - nastąpiła znaczna poprawa w wydawaniu skierowań na badania, nie 

ogranicza się ich ze względu na koszty. Sam doświadczył tego, że lekarz wypisuje skierowania na 

badania w pełnym zakresie, i tu duża pochwała należy się dyrekcji przychodni. Przewodniczący zapytał 

czy w związku na trudności w zaplanowaniu budżetu, planuje się  jakieś zadań inwestycyjne? oraz ze 

względu na to, iż w Urzędzie Miejskim w Rzgowie pełni on funkcję Koordynatora Dostępności, to czy 

jakieś elementy związane z zapewnianiem dostępności osobom ze szczególnymi potrzebami, czy są 

zarezerwowane jakieś środki? Odpowiedzi udzielił Dyrektor, po pierwsze poinformował, że jeśli chodzi 

o dostępność to większość wymaganych rzeczy jest zrealizowana. W obecnej chwili jesteśmy w trakcie 

podpisywania umowy ze Związkiem Głuchych dotyczącej tłumacza. Natomiast jeśli chodzi o 

inwestycje to planowane są w kosztach, zawartych w planie, drobne, kosmetyczne naprawy: 

odświeżenie wnętrza przychodni min. malowanie rejestracji i poczekalni – to zostanie wykonane ze 

środków własnych. W tym roku odbędzie się jeszcze wymiana mebli, jeśli to się uda to będzie to 

zapisane w wydatkach tegorocznych. Jeśli chodzi o remont zewnętrznej strony budynku rehabilitacyjno 

- aptecznego, to został złożony wniosek do Rady Miejskiej w Rzgowie. Planowane jest zrobienie 

trzeciego okienka do rejestracji, tak aby usprawnić obsługę pacjentów.  



Przewodniczący zaproponował podjęcie uchwały w sprawie przedstawienia wniosków i opinii 

dotyczących planu finansowego, w tym planu inwestycyjnego Gminnej Przychodni Zdrowia w Rzgowie 

na rok 2022. W głosowaniu wzięli udział wszyscy obecni członkowie rady, „za” głosowało 5 członków, 

nikt nie był przeciw, ani nikt nie wstrzymał się od głosu – uchwała 4/2021  Rady Społecznej Gminnej 

Przychodni Zdrowia w Rzgowie z dnia 13 grudnia 2021 r. w sprawie przedstawienia wniosków i opinii 

dotyczących planu finansowego, w tym planu inwestycyjnego Gminnej Przychodni Zdrowia w Rzgowie 

na rok 2022 została przyjęta (załącznik nr 4 do protokołu 2/2021). 

 

Ad.6. 

Przewodniczący odczytał informację dotyczącą omawianego punktu i poprosił o wyjaśnienie pana 

Nettika. Dyrektor GPZ w Rzgowie wyjaśnił, że zmiana w Regulaminie (załącznik nr 5 do protokołu) 

dotyczy dwóch spraw: jedna dotyczy finansów – cennika usług medycznych. Lekarze, którzy przyjmują 

u nas komercyjnie (ortopeda, kardiolog), chcą więcej zarabiać, w związku z tym trzeba podnieść ceny, 

jeśli chcemy utrzymać specjalistów. Druga zmiana dotyczy schematu organizacyjnego GPZ w Rzgowie, 

wcześniej były samodzielne stanowiska do spraw administracyjno-kadrowo–płacowych, w tym 

momencie jest nałożone więcej obowiązków na wszystkie te stanowiska, w związku z tym pojawiła się 

potrzeba wyznaczenia jednego z pracowników na stanowisko Koordynatora działu administracji, kadr i 

płac. Nie jest to nowy etat, jest to osoba, która już pracuje w przychodni i koordynuje ta pracę 

administracyjną. To są dwie zmiany, które zostały wprowadzone do Regulaminu Organizacyjnego GPZ 

w Rzgowie. Przewodniczący zapytał czy stanowisko jest nowym etatem czy są to przesunięcia 

pracownicze? Dyrektor odpowiedział, że to w ramach przesunięć pracowniczych, jest to zmiana 

stanowiska. To osoba na pełnym etacie, pracownik funkcyjny, oprócz swoich obowiązków koordynuje 

pracę innych pracowników na stanowiskach administracyjno- kadrowo–płacowych. Pan Bartoszewski 

zapytał jak procentowo wzrosły ceny usług medycznych. Dyrektor wyjaśnił, że zbiorczo nie można tego 

określić, ponieważ każda usługa wzrosła inaczej, np. cena za poradę dla osób nieubezpieczonych 

wzrosła o 100 % z 40 zł do 80 zł, a inne usługi o 10, 20 %. Ceny zostały urealnione na tyle, aby nie były 

wyższe niż w Łodzi, ale tak, aby zatrzymać lekarzy w naszej przychodni. Pan Bartoszewski zapytał czy 

dużo jest nieubezpieczonych naszych obywateli? Pan Nettik odpowiedział, iż są to tylko nieliczne 

przypadki. Pan Waprzko zapytał skąd wziął się w cenniku wzrost usług za poradę o 100 %? Dyrektor 

oznajmił, że cennik tworzony był dawno, ceny były bardzo stare, ponieważ na usługi dla 

nieubezpieczonych nie było chętnych. W związku z tym, iż zaczęły pojawiać się takie osoby, pojawiła 

się potrzeba urealnienia cen. 

W związku z brakiem uwag Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie przedstawienia 

wniosków i opinii Rady Społecznej Gminnej Przychodni Zdrowia w Rzgowie dotyczących zmiany  

Regulaminu organizacyjnego Gminnej Przychodni Zdrowia w Rzgowie. W głosowaniu wzięli udział 

wszyscy obecni członkowie rady, „za” głosowało 5 członków, nikt nie był przeciw ani nikt nie 

wstrzymał się od głosu – uchwała 5/2021 Rady Społecznej Gminnej Przychodni Zdrowia w Rzgowie z 

dnia 13 grudnia 2021 r. w sprawie przedstawienia wniosków i opinii Rady Społecznej Gminnej 

Przychodni Zdrowia w Rzgowie dotyczących zmiany  Regulaminu organizacyjnego Gminnej 

Przychodni Zdrowia w Rzgowie została przyjęta (załącznik nr 6 do protokołu). 

Ad.7. 

Na samym początku głos zabrał Przewodniczący proponując, aby członków Rady Społecznej 

zawiadamiać o posiedzeniach drogą elektroniczną, potwierdzając dodatkowo telefonicznie. Dodał 

również, że jeśli zajdzie potrzeba wysłania dokumentów w formie papierowej, na wyraźną prośbę osoby 

zainteresowanej, to oczywiście nie będzie z tym problemu. Głos zabrał pan Krajewski wyrażając i zgodę 

na taki system powiadamiania. Inni członkowie również wyrazili zgodę z prośbą o wcześniejszy telefon, 

tak aby przypomnieć termin spotkania. Kolejne pytanie Przewodniczącego dotyczyło frekwencji 

dotyczącej szczepień przeciwko Covid – 19. Odpowiedzi udzielił Dyrektor, informując zebranych, że 



pierwszą dawką przychodnia nie szczepi, ponieważ jest bardzo mało chętnych oraz niedysponowaniem  

szczepionką jednodawkową. Jeśli pojawią się osoby zainteresowane, to otrzymują informację gdzie 

mogą się zaszczepić. Trzecią dawką było duże zainteresowanie, w chwili obecnej niektóre osoby boją 

się szczepić, a inne robią badania przeciwciał. Są też pacjenci, u których nie minęło jeszcze pół roku, a 

trzecia dawkę można podać po upływie 6 miesięcy. Cały czas szczepimy, jest to około 30 % tego co 

było przy pierwszej dawce, wszystko odbywa się bardzo płynnie, bez żadnych problemów. Przychodnia  

musi zapewnić również miejsca dla osób, które chcą się zaszczepić przeciwko grypie, ponieważ 

dysponujemy bezpłatnymi szczepieniami. Pan Bartoszewski zapytał czy jest wystarczająca ilość 

szczepionek przeciwko grypie, Dyrektor oznajmił, że na chwilę obecną nie ma problemu ze 

szczepionkami, wszyscy chętni są szczepieni. Pan Waprzko zapytał czy jest jakaś statystyka ile osób w 

Gminie jest zaszczepionych? Dyrektor odpowiedział, że przychodnia obsługuje około połowy 

pacjentów z całej gminy, więc trudno powiedzieć, gdzie pozostałe osoby zaszczepiły się. 

Przewodniczący dodał, że takie statystyki są dostępne na stronie ministerstwa. Wynika z nich, iż 

zaszczepionych pierwszą dawką jest w naszej gminie 56,5 %, a w pełni zaszczepionych jest 54,5 %. Pan 

Waprzko zgłosił problem aktualizacji strony internetowej przychodni. Część mieszkańców zgłasza, że 

chciałoby znać dane osób zatrudnionych w administracji przychodni. Dodał również, aby osoba 

obsługującą Radę Społeczną umieszczała na BIP protokoły z posiedzeń. Pani Joanna Krawczyk 

poinformowała, że protokoły są na bieżąco umieszczane, poza protokołem z ostatniego posiedzenia, 

który musi być przyjęty przez Radę na kolejnym posiedzeniu. Jeśli chodzi o stronę internetową, to pan 

Nettik poinformował, iż nie są udostępniane takie dane ponieważ, nie każdy z zatrudnionych życzy 

sobie podawania danych oraz ze względu na wolny rynek niektóre dane chcemy też chronić. Poza tym 

każdy zainteresowany może złożyć wniosek o informację publiczną i wtedy będziemy udzielać 

informacji, oczywiście zgodnie z ustawą o dostępie do informacji publicznej. Jeśli chodzi o pozostałe 

dane dostępne na stronie internetowej, to jeśli coś się zmienia to jest to aktualizowane, jeśli nie to nadal 

obowiązuje dostępna informacja. Pan Bartoszek poinformował, iż odbyła się V zbiórka krwi, łącznie w 

całym roku udało się zebrać ponad 100 litrów. Podziękował panu Ossowskiemu za okazane wsparcie ze 

strony Urzędu Miejskiego przy tych akcjach. Poprosił  Dyrektora przychodni, o możliwość ze strony 

przychodni nagrodzenia najbardziej zasłużonych dawców, np. voucherem na profilaktyczne badania? 

Może właśnie w taki sposób zmotywujemy też innych do oddawania krwi – dodał.  Dyrektor zgodził 

się z propozycją: - można pomyśleć, jakie usługi moglibyśmy zaproponować takim osobom, w ramach 

współpracy i docenienia ich zaangażowania. Oczywiście jestem zobowiązany przedyskutować to z 

główną księgową, tak, aby zrobić to zgodnie z literą prawa- dodał. Przewodniczący podsłumował, iż 

taka akcja może również pomóc wypromować Gminną Przychodnie Zdrowia, także korzyści mogą być 

obopólne.  

Ad.8. 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Rady Społecznej o godz. 15:35 

zamknął posiedzenie Rady Społecznej Gminnej Przychodni Zdrowia w Rzgowie. 

 

Protokołowała:                   Przewodniczył: 

Inspektor 

        Przewodniczący Rady Społecznej 

/-/Joanna Krawczyk       GPZ w Rzgowie 

 

/-/Miron Ossowski 


